

中国核心期刊数据库收录期刊  
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S  
第32卷 VOL. 32 第3期 NO. 3

# 华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州

HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

华东森林经理

第32卷  
VOL. 32  
第3期  
NO. 3

11018年八月

# 2018 3



HUADONG SENLIN JINGLI  
万方数据

国家林业局华东林业调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

# 华东森林经理

第 32 卷 第 3 期

(季刊 1987 年创刊)

HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:

国家林业局

主办单位:

国家林业局华东林业调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍

副 主 编 聂祥永 李文斗 (常务)

编 辑 李文斗

英文译校 唐可平 (兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号

邮 编 310019

电 话 (0571) 81069616

传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

网 址 <http://HDSL.chinajournal.net.cn>

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2018 年 8 月

定 价 5.00 元

## 目 次

### 森林资源与环境

- 茶园套种薄壳山核桃不同坡位土壤养分调查分析……………潘永柱 阙建勇 叶红等 (1)
- 刨花楠大规格容器苗培育技术试验…余士香 张伟民 黄凤生等 (4)
- 江山市笋用竹笋期害虫调查及竹林金针虫防治技术研究……………刘达富 金有明 张威等 (7)
- 黄甜竹埋鞭造林技术探讨 ……………邓瑞明 (12)
- 长兴县林地资源现状分析与保护对策…胡孙田 刘政 何国庆等 (14)
- 菏泽市湿地保护现状与对策 ……………王传印 郭承斌 刘安石 (17)
- 青田县松材线虫病防治及枯死木清理方案探讨……………吴昊 郑彦超 梁谢恩 (20)

### 林业经营管理

- 河南省木材检查站存在的问题及发展对策……………罗颖 李建华 田金萍等 (24)
- 安徽省木竹检查站建设现状、存在问题及对策……………冯伟 (27)
- 骨干林道的布局、主要技术指标与风险控制——以杭州市萧山区骨干林道建设为例……………郑云峰 孙清琳 孙永涛等 (31)
- 龙泉市油茶科学营林现状与对策……………陈雪平 游昌顺 柳树明 (34)
- 林木采伐后作业设计精度求算方法的商榷——以安徽省休宁县杉木林为例……………李胜 (37)
- 法国开发署贷款湖南森林可持续经营项目后期管理的思考…周政 (40)
- 一竹三笋与竹荪覆盆子复合成本收益分析……………孟鸿飞 孟程锴 詹小伟 (43)
- 衢州市衢江区林木种苗生产现状及其发展对策……………方小梅 (46)
- 景宁县合作林后续管理方案探讨……………张少华 李勇 杨国勇 (48)

### 森林生态文化

- 河南省森林旅游发展存在的问题及对策……………罗颖 (50)
- 城镇森林游憩开发初探——以义乌市赤岸镇为例……………周原驰 蓝小清 (54)
- 森林城镇创建现状分析与对策——以金华市婺城区琅琊镇为例……………刘金林 周天焕 陆昊珉等 (58)
- 磐安县建设古树主题公园的探索……………卢德星 周先尧 张国安 (62)

### “3S” 技术应用

- 基于航空摄影测量技术的森林资源调查方法研究……………徐攻博 叶嘉琦 徐旭平等 (65)
- 安吉县域热场、植被变化与生态建设对策研究……………卢信 蔡茂 尹准生等 (69)

# East China Forest Management

**Vol. 32, No. 3**

(Quarterly started in 1987)

Aug. 2018

## Competent organization:

State Forestry Administration, P.R.China

## Sponsored by:

East China Forestry Inventory and Planning Institute

East China Association, Sub-society of Forest Management  
of Chinese Forestry Society

East China Station, State Science and Technology  
Information Network for Forestry Inventory and Planning

## Editorial Department of

### East China Forest Management

**Chief Editor:** He Shizhen

**Associate Editor:** Nie Xiangyong

Li Wendou

## Edited & Published by:

Editorial Department of  
East China Forest Management

**Address:** No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

**Post Code:** 310019

**Tel:** (0571) 81069616

**Fax:** (0571) 81069612

**E-mail:** HDSL@chinajournal.net.cn

## Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

**Printing by:** Zhejiang Guoguang Color  
Printing Co., Ltd

**No:** ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

**Ad. Licence:** No.07106 Zhejiang Industry and business

**price:** RMB ¥ 5.00

# Contents

## Forest Resources and Environment

- Investigation of soil nutrients in different slope positions under *Carya illinoensis* inter-planted in tea plantations.....Pan Yongzhu et al. (1)
- Experiment of cultivation techniques for *Machilus pauhoi* seedlings in large-sized containers.....Yu Shixiang et al. (4)
- Investigation of insect pests in the bamboo shoot period and research for treatment techniques against bamboo wireworms in Jiangshan city.....Liu Dafu et al. (7)
- Discussion on afforestation technology by laying-rhizome of *Acidosasa edulis*.....Deng Ruiming (12)
- The status quo of forestland resources and the protection measures for them in Changxing county.....Hu Suntian et al. (14)
- The current situation of wetlands and the protection policies for them in Heze city.....Wang Chuanyin et al. (17)
- Study of making scheme for pine nematode disease prevention and control, and dry wood clearance in forests of Qingtian county.....Wu Hao et al. (20)

## Forestry Management

- The problems met in work of wood inspection stations and the adoptable measures for work improvement in Henan province...Luo Ying et al. (24)
- Construction of wood and bamboo inspection stations in Anhui province: status quo, problems and solutions.....Feng Wei (27)
- Study on territorial arrangement, main technical index and risk control in construction of arterial forest roads ----Taking Xiaoshan district of Hangzhou city as an example.....Zheng Yunfeng et al. (31)
- The present conditions and the proper measures of scientific management for forests of oil-tea camellia in Longquan city...Chen Xueping et al. (34)
- Discussion of methods of precision calculation for operational design after forest felling—A case of Chinese fir forests in Xiuning county of Anhui province.....Li Sheng (37)
- Thinking of the post-term management for the forest sustainable management project in Hunan province under loans of French Development Agency.....Zhou Zhen (40)
- Analysis of costs and incomes at a composite basis of multiple yields and inter-planting *Dictyophora* and *Raspberry* in bamboo forests.....Meng Hongfei et al. (43)
- The current status of forest tree seedling production and its developmental policies in Qujiang district of Quzhou city.....Fang Xiaomei (46)
- Discussion on follow-up management plan for cooperative forest of Jingning county.....Zhang Shaohua et al. (48)

## Forest Ecological Culture

- The problems encountered in developing forest tourism and the solutions of them in Henan province.....Luo Ying (50)
- A preliminary study on the development of town forest recreation —Taking Chi'an town of Yiwu as an example...Zhou Yuanchi et al. (54)
- The current status of established forest towns and the proper policies for them—A study case of Lang'ya town in Wucheng district of Jinhua city.....Liu Jinlin et al. (58)
- Research for establishing theme parks for ancient trees in Pan'an county.....Lu Dexing et al. (62)

## 3S Technology Application

- Research on forest resource inventory methods based on aerial photogrammetry techniques.....Xu Gongbo et al. (65)
- Study on thermal fields, vegetation changes and ecological construction in the territory of Anji county.....Lu Ji et al. (69)